
Posudek na bakalářskou práci Dominiky Hanušové 

 

Bakalářská práce Dominiky Hanušové „Historický vývoj sportovních tříd na ZŠ Jilemnice“ 

obsahuje 52 stran, 11 obrázků a 2 grafy. Seznam použité literatury obsahuje 12 titulů 

tištěných zdrojů a 9 titulů internetových zdrojů. 

Kontrolou na plagiáty bylo nalezeno programem theses.cz nejvýše 14% z 11 dokumentů, 

programem Turnitin byla nalezena shoda 8 %. Shodné pasáže v textu jsou na základě 

standardních formulací nebo jsou v bakalářské práci řádně ocitovány. 

Jako absolventka sportovní třídy v Jilemnici si studentka vybrala téma, týkající se 

historického vývoje sportovních tříd právě na Základní škole Komenského v Jilemnici, které, 

jak se prokázalo, částečně stojí za sportovními úspěchy řady reprezentantů v běhu na lyžích 

nebo v biatlonu. Jedná se čistě o teoretickou práci, ve které měla autorka práce z důvodu 

zaměření na konkrétní téma omezený počet literárních podkladů jen od tuzemských zdrojů. 

Některá fakta jsou v praktické části vhodně doplněna prostřednictvím přehledných grafů.  

Po formální stránce je bakalářská práce přehledná, vhodně členěná do kapitol s minimem 

drobných formálních nedostatků nebo chyb v citaci autorů. Po obsahové stránce práce 

pokrývá komplexně danou tématiku od historie města a školy až pro sportovní třídy a další 

sportovní organizace, spolupracující se školou navzájem se společným cílem, což je výchova 

kvalitních sportovců. Autorka práce zároveň velmi dobře využila toho, že byla také součástí 

tohoto systému a také měla možnost přístupu k velmi zajímavým podkladům pro zpracování. 

 

Otázky k obhajobě: 

1. Jaký byl v tehdejší době význam zakládání sportovních tříd? 

2. V roce 1990 Ministerstvo školství mládeže a tělovýchovy oficiálně zrušilo sportovní 

třídy. Následně byly sportovní třídy nahrazeny přípravou talentované mládeže (nejen 

v Jilemnici) ve sportovních střediscích. Přineslo to pro školy či sportovce nějakou 

výhodu, případně jakou? 

3. Jak vidíte Vy, jako absolventka sportovní třídy v Jilemnici, budoucnost českého 

lyžování?   

 

Předložená práce splňuje základní požadavky pro bakalářskou práci a přes výše uvedené 

nedostatky ji doporučuji k obhajobě s hodnocením: výborně. 

 

V Praze dne 10. 6. 2022      PaedDr. Tomáš Gnad 

         vedoucí práce 

 


